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O r s ó s  Imre
Tisztelettel köszöntöm képviselő-társaimat!
Megállapítom, hogy a jelenlévő képviselők' száma 5, így 
ülésünk határozatképes. Javaslatot teszek a napirendi 
pontokra.

1. "Ki Mit Tud?" szervezése
2. A Helyi Kisebbségi Önkormányzat elnöke foga

dónapjának meghatározása
3. A Helyi Kisebbségi Önkormányzat bizottságai

nak létrehozása
4. Vegyes- ügyek

A jelenlévők egyhangúlag elfogadták a javasolt napirendi 
pontokat.
Jegyző Űr jelezte késését egyéb elfoglaltsága miatt, 
ezért kérem, hogy a napirendi pontokat átcsoportosítva 
először tárgyaljuk a "Ki Mit Tud?" szervezését. Várpalota 
Város Helyi Kisebbségi Önkormányzat Testülete Várpalotán



helyi Ki Mit Tud?-ot szeretne szervezni- Ehhez kérném 
szépen Madaras Annamária tájékoztatását.

M a d a r a s  Annamária
1994 októberében kaptam egy felhívást a Megyei Művelődési 
Központtól. Ez a felhívás tartalmazta a Cigány Művészeti 
Fesztivál szervezését különböző kategóriákban. Ez 
kifejezetten csak a cigányokra vonatkozott. Én kiküldtem 
az intézményeknek, valamint Berhidára a Művelődési Házba. 
Csak Berhidáról volt jelentkező. Itt helyben már két 
alkalommal volt Ki Mit Tud?, amelyet a Pétürdői Közösségi 
Ház szervezett. A legközelebbi Ki Mit Tud? a Közösségi 
Házban körülbelül április-május hónapban várható.
A Cigány Művészeti Fesztivál támogatásának akadálya 
nincs, de mivel a költségvetést most tárgyalja a 
Képviselő-testület, ezért csak a tavalyi keretek között 
tud támogatást nyújtani. A Megyei Művelődési Központban a 
Ki Mit Tud?-dal kapcsolatosan Fenyvesi Ferenc űr minden 
segítséget megad. (Milyen kategóriákban, milyen 
korosztály részvételével legyen megszervezve a 
vetélkedő.)

O r s ó s  Imre
Honnan tudják meg azok, hogy Ki Mit Tud? lesz, akik már 
nem járnak iskolába?

M a d a r a s  Annamária
Idő kell ahhoz, hogy önkormányzati intézményeink 
átálljanak. A Megyei Művelődési Központ szervezésében 
zajlanak általában ezek a vetélkedők. Onnan is lehet 
információkat gyűjteni.

O r s ó s  Imre
Ha esetleg lenne 2-3 induló, akkor ők személyesen 
keressék fel Fenyvesi urat?

M a d a r a s  Annamária
Igen. Fenyvesi Űr azt mondta, hogy január végéig lehet 
jelentkezni.

15.21 órakor Kozák János a VMCFÉSZ képviselője 
megérkezett.



K o z á k  jános

Nagyon köszönöm a meghívást, és elnézést kérek a 
késésért.
A Ki Mit Tud?-dal kapcsolatosan csak annyit szeretnék 
mondani, hogy megyei szinten szeretnénk szervezni. 
Tanácsokat kértünk a Megyei Művelődési Központból 
Fenyvesi Ferenctol. Fenyvesi úrral újabb időpontot kell 
egyeztetni, mivel a jelentkezési határidő lejárt. 
Megfelelő reklámot kell neki csinálni. Olyan elképzelések 
vannak, hogy helyi szinten selejtezőket kell tartani. 
Március végén lett volna a gála. A határidő túl rövid, és 
a gálát az iskolai szünidők figyelembe vételével kellene 
megtartani. A Ki Mit Tud? olyan szinten legyen tárgyalva, 
hogy lesz.

O r s ó s  Imre
Nagyon megköszönöm Madaras Annamária tájékoztatását a Ki 
Mit Tud?-dal kapcsolatban.

15.27 órakor Madaras Annamária elment

y; 2. A Helyi Kisebbségi Önkormányzat elnöke fogadónapjának 
. V ' meghatározása

>'. *'•. O r s ó s  Imre
Következő napirendi pontunk a Helyi Kisebbségi 

■'•..•Önkormányzat elnökének fogadónapjának meghatározása. 
Kérdezném Péter Istvánnét, hol tudnánk fogadónapot 

’•-'tartani?

’ P é t e r  Istvánné
A Városháza I. emeleti könyvtártermét fel tudjuk 
ajánlani, de csak előzetes tárgyalások után. Ugyanis a 
Képviselő-testületnek 9 bizottsága van, és ezek a 
bizottságok is gyakran igénybe veszik. Itt tervezzük egy 
telefon bevezetését is a különböző külső hívások végett. 
Innen lehetne intézni egyes dolgokat a fogadónapkor. 
Kívülről csak munkaidőben lehet telefont fogadni, ugyanis 
a központ csak munkaidőben van bekapcsolva. Kifelé 
telefonálni azonban munkaidő után is lehet. Azt azonban 
Önöknek kell megszervezni, hogy ki vegye fel a telefont, 
ha esetleg sürgős telefont várnak.

K o z á k  János
Javaslom, hogy az elnöknek külön fogadónapja legyen. Ezt 
ideiglenesnek kell tekinteni mindaddig, amíg a kisebbségi



önkormányzatnak; nem tudnak olyan helyiséget biztosítani, 
ahol zavartalanul dolgozhatnak. A vagyoni igényt be kell 
adni a települési önkormányzatnak, akik a következő 
ülésükön tárgyalják meg a beadványt. Addig valami 
elfogadható megoldást kell keresni.

O r s ó s  Imre
A fogadónap időpontjával kapcsolatosan a javaslatom az 
alábbi lenne. Havonta 2 fogadónapot szeretnék tartani, 
két hetente szerdán 9-12-ig. És ugyanezeken a napokon 
délután 16 órától önkormányzati ülést tartanánk.

P é t e r  Istvánné
Nem tartom tanácsosnak egy napon tartani a fogadónapot, 
illetve az önkormányzati ülést, ugyanis vannak olyan 
ügyek, amelyeknél az utánajárás hosszabb időt vesz 
igénybe, valamint a gyakori . ülésezést nem tartom 
célszerűnek.

K o z á k  András
'A törvény előírja, hogy évente legalább 6 ülést kell a 
kisebbségi önkormányzatnak tartania. Esetleg, ha szükség 
■van rá, lehetőség szerint lehet rendkívüli ülést is 
tartani. Két havonta kellene megállapítani az üléseket.

O r s ó s  Imre
Határoznunk kell az elnök fogadónapjának időpontjában.
Aki egyetért azzal, hogy az elnök fogadónapja minden 
hónap második és negyedik szerdáján 9-12 óráig, a 
testületi ülés az elnök fogadónapján 16 órától legyen, 
kérem szavazzon.

A testület e g y h a n g ú l a g  a következő 
határozatot hozta:

3/1995. (1.23.) számú Helyi Kisebbségi Önkormányzat 
Testületének határozata.:

Várpalota Város Helyi Kisebbségi Önkormányzat 
Testülete elhatározta, hogy Orsós Imre elnök a 
fogadónapját két hetente szerdán tartja délelőtt 9.00 
órától 12.00 óráig.
Első alkalommal: 1995. február 8-án.



Testületi üléseit két havonta szerdai napon délután 
16.00 órától tartja.
Határidő: a határozat kihirdetésére: 1995. január 31. 
Felelős: Orsós Imre elnök

3. A Helyi Kisebbségi Önkormányzat bizottságainak 
létrehozása

O r s ó s  Imre
Következő napirendi pontunk a meghívón úgy szerepelt, 
hogy A Helyi Kisebbségi Önkormányzat bizottságainak 
létrehozása. Tulajdonképpen nem bizottságokat akarunk 
létrehozni, hanem tanácskozási joggal tagokat javasolni 
két bizottságba. Ez a két bizottság az Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottság, valamint az Egészségügyi, 
Szociális és Lakásügyi Bizottság lenne. Az Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottságba Fischer Lajos képviselő- 
társamat javaslom, az Egészségügyi, Szociális és 
Lakásügyi Bizottságba Papp Józsefnét.

K o z á k  János
Nem lehetne teljes jogú tagokat ajánlani egyik 
bizottságba sem?

Dr. C z e i d l i  István
Már megalakultak a bizottságok. Ahhoz, hogy új tag 
választására lehetőség nyíljon, bővíteni kell 
képviselővel is a bizottságokat, mivel teljes létszámban 
megválasztásra kerültek a bizottsági tagok. A kisebbségi 
önkormányzatnak be kell jelenteni a képviselő-testület 
felé ezen igényét.

P é t e r  Istvánné
Komolyan kell elátni azokat a feladatokat, amelyek a 
bizottsági tagsággal járnak, ugyanis a bizottság 
határozatképességét veszélyezteti, ha nem vesz részt a 
bizottsági tag a bizottságok munkájában. Ez rendszeres 
elfoglaltságot jelent.

O r s ó s  Imre
Kérdezem képviselő-társaimat, hogy vállalják-e a 
bizottsági tagságot?



P a p p  J ó z s e f n é

Nem.

F i s c h e r  Laios 
Igen.

K o z á k  János
Javasolnám, hogy a költségvetés megismerése miatt a 
Pénzügyi Ellenőrző, -Vagyongazdálkodási és
Ellátásszervezési Bizottságba' is kérjék a
megválasztásukat.

Dr. C z e i d l i  István
Mindenképpen türelemre inteném önöket, mivel mint 
jeleztem a bizottsági tagokat megválasztotta már a 
testület. A bizottságok tagságának megválasztása pártelvű 
volt, így mindenekelőtt egyeztetés szükséges a képviselő- 
testületnél .

■ : O r s ó s  Imre
•v, Módosítanám az előző javaslatomat a bizottsági 
. ̂ tagságokkal , kapcsolatban. Szeretném előzetes
^megbeszéléseink alapján javasolni az Egészségügyi, 
'Szociális és Sport Bizottságba személyemet, a Pénzügyi, 
Ellenőrző, Vagyongazdálkodási és Ellátásszervezési 
Bizottságba Nyári Jolánt.
Felteszem szavazásra, aki egyetért a javaslattal, kérem 
szavazzon.

4/1995. fi.23.) számú Helyi Kisebbségi Önkormányzat 
Testülete határozata:

Várpalota Város Helyi Kisebbségi Önkormányzata az 
Egészségügyi, Szociális és Lakásügyi Bizottságba 
teljes jogú tagként javasolja Orsós Imrét, a Pénzügyi 
Ellenőrző, Vagyongazdálkodási és Ellátásszervezési 
Bizottságba Nyári Jolánt, az Oktatási, Kulturális és 
Sport Bizottságba Fischer Lajost.
Felkéri az önkormányzati Képviselő-testületet, hogy a 
Helyi Kisebbségi Önkormányzat Testületének
határozatát tárgyalja meg és döntsön a bizottságok 
létszámának bővítéséről.
Határidő: 1995. február 5.
Felelős: Orsós Imre elnök



Dr. C z e i d l i  István
A . bizottság ülésein jelenleg is részt vehetnek, 
amennyiben nyilvános ülést tart a bizottság, de nincs 
szavazati joguk.

K o z á k  János
A törvény a bizottságokban elnök részvételét kizárja?

Dr. C z e i d l i  István
Nem zárja ki. A bizottságok ülésén résztvehet. A 
döntéshozatalban nem vehet részt. Testületi ülésen az 
elnöknek biztosítani kell a tanácskozási jogot, a 
képviselő-testület ülésére meghívót is kap.

O r s ó s  Imre
A Helyi Kisebbségi Önkormányzat kezdeményezi vagyon- és 
pénzeszközök átadását az 1993. évi LXXVII. törvény 59. § 
/l/ bekezdése értelmében.

. Dr. C z e i d l i  István
"..Érdemben nem nyilatkozhatok. Fokozatosan kellene 
::igényelni a működőképesség feltételeit. Az önkormányzat 
¿üres helyekkel nem rendelkezik. A hivatal épületében 
működik a Veszprém Megyei Munkaügyi Központ 
>kirendeltsége, a Gyermek- és Ifjúságvédelmi Iroda, a 
Vöröskereszt. így is szűkösen vagyunk jelenleg.

K o z á k  János
A testület •• felé legyen javaslat: Várpalota Város 
önkormányzata mit tud felajánlani. Tárgyaljon erről a 
testület.

5/1995. (1.23.) számú Helyi Kisebbségi Önkormányzat
Testülete határozata:

Várpalota Város Helyi Kisebbségi Önkormányzata 
kezdeményezi az 1993. évi LXXVII. törvény 59. § /!/ 
bekezdése értelmében vagyon- és pénzeszközök átadását 
a működési feltételeinek biztosítására.
Határidő: 1995. február 5.
Felelős: Orsós Imre elnök



O r s ó s  Imre
Rátérnénk a képviselők tiszteletdíjának megállapítására.

K o z á k  János
Javaslom, hogy igényként terjesszétek a Képviselő- 
testület elé.

6/1995. (1.23.) számú Helyi Kisebbségi Önkormányzat 
Testülete határozata:

Várpalota Város Helyi Kisebbségi Önkormányzata 
felkéri a Képviselő-testületet, hogy a Helyi 
Kisebbségi Önkormányzat képviselői részére
tiszteletdíjat állapítson meg.
Határidő: 1995. február 28.
Felelős: Orsós Imre elnök

F i s c h e r Lajos
A munkaidőből való kiesést hogyan téríti meg az 
Önkormányzat?

K o z á k  János
Mi lehet olyankor tenni, amikor a munkáltató nem engedi 
el a képviselőt? Van-e rá törvény, hogy milyen engedélyek 
járnak erre vonatkozóan.

Dr. C z e i d l i  István
Mivel a Kisebbségi Önkormányzat tagjaira is ugyanazok a 
szabályok vonatkoznak, mint a települési Képviselő- 
testület tagjaira, ezért a munkáltatónak a távollétre 
járó munkadíjat biztosítania kell, melyet a kisebbségi 
önkormányzat megtérít, ha költségvetése erre lehetőséget 
ad.

O r s ó s  Imre
Visszatérnék a uKi Mit Tud?"-ra egy kicsit. Tehát helyi 
selejtező formájában meg lehet oldani. Ennek a 
finanszírozása hogyan lesz?



K o z á k János
Azt javaslom, hogy csak a tehetséges személyeket kellene 
felkutatni. Az Önkormányzathoz, illetve a Megyei 
Művelődési Központba Fenyvesi Űr nevére a jelentkezők 
névsorát elküldeni, és Ők meg fogják szervezni.

O r s ó s  Imre
Tehát a mi munkánk a konkrét jelentkezők felvétele lenne.

K o z á k  János
Igen, de ennek megfelelő reklámot kell biztosítani.

O r s ó s  Imre
Köszönöm szépen az elhangzottakkal kapcsolatban a 
felvilágosítást, Jegyző Űr és Madaras Annamária 
segítségét, ha több kérdés nincs az ülést bezárom.

j -J
O r s ó s  I m r e  

elnök

A jegyzőkönyv hiteléül:

N y á r i  J o' 1 á n 
jegyzőkönyv-hitelesítő



a Helyi Kisebbségi Önkormányzat 
1995. január 23-i üléséről

Orsós Imre
Nyári Jolán . k̂ cLi. b.iéiÁo
Bogdán György . . .
Papp Józsefné

Madaras Annamária
Dr;’ Czeidli István, jegyző
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